
Protokół nr 45/XLV/10
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 23 czerwca 2010r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, ul. Rynek 1.

Godzina rozpoczęcia - 10.10
Godzina zakończenia - 12.30

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie - Andrzej Behan  otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  20 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1 
do protokołu)

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  w  pkt.  4 
„Podjęcie  uchwał”  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Ścinawa  z 
przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi. Jest to jedna z gmin, która ucierpiała podczas tegorocznej 
powodzi, proponuje by był to druk nr 13.

Radny Janusz  Staniocha  –  w  imieniu  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  prosi  o  zdjęcie  z 
porządku obrad dzisiejszej sesji dwóch projektów uchwał : w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy 
komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz w sprawie ustalenia opłat cmentarnych. Zdaniem 
Komisji projekt dot. regulaminu nie jest dopracowany, jest mało precyzyjny, Komisja miała wiele pytań oraz 
uwag.

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –   odnosząc się  do wniosku Komisji  Porządku Publicznego i 
Komunikacji  dotyczącego zdjęcia z porządku obrad sesji  projektu uchwały w sprawie regulaminu chciał 
poinformować,  że  regulamin  wejdzie  w  życie  po  14  dniach  od  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym 
Województwa  Dolnośląskiego.  Jest  to  dość  długi  termin dlatego  chciałby  zaproponować,  by  w  trakcie 
trwania sesji ogłosić przerwę podczas której uwagi Komisji być może zostałyby  wprowadzone do projektu 
uchwały  i uchwałę w dniu dzisiejszym Rada by przyjęła. Proponuje także zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Województwu Dolnośląskiemu.  Jest 
to pomoc finansowa w kwocie 150tys zł z przeznaczeniem na budowę chodnika w ciągu drogi 381 przy ul. 
Słupieckiej od skrzyżowania z ul. Waryńskiego w kierunku Słupca. „Projekt ten został wprowadzony jeszcze 
przed stanowiskiem DSDiK i Województwa Dolnośląskiego, które jednoznacznie nie neguje tego projektu 
ale może zdarzyć się sytuacja taka, że Sejmik Województwa tej pomocy nie przyjmie, ponieważ, jak państwo 
wiecie,  na  tym  odcinku  drogi  jest  gotowy  projekt  wykonany  przez  DSDiK  z  niedawno  uzyskanym 
pozwoleniem na budowę. Realizacja chodnika, którą zakładało miasto Nowa Ruda było znacznie tańsze ale 
w innym przebiegu niż chodnik w projekcie DSDiK, powoduje to konieczność wydania zmiany pozwolenia 
na budowę przez Wojewodę Dolnośląskiego. W przyszłości przy ewentualnej woli realizacji projektu DSDiK 
który aktualnie ma pozwolenie na budowę byłaby konieczność ponownego uzyskania pozwolenia na budowę 
oraz rozebranie istniejącego chodnika. Marszałek Szczygieł, odpowiedzialny za drogi, stoi na stanowisku, że 
niedobrym rozwiązaniem jest realizacja projektu tymczasowego, który powoduje skutki w postaci nowego 
wydania  pozwolenia  na  budowę,  gdy  Województwo  Dolnośląskie  poniosło  już  znaczące  nakłady  na 
przygotowanie dokumentacji projektowej i zadanie powinno być realizowane zgodnie z wydanym niedawno 
pozwoleniem na budowę.” 
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Radny Piotr Wróbel – w dniu dzisiejszym Komisja Gospodarczo - Budżetowa zajmowała się projektami 
uchwał  dotyczącymi  regulaminu  oraz  opłat  cmentarnych  wnosząc  jedną  poprawkę.  Projekty  te  zostały 
zaopiniowane pozytywnie. Wnioskuje, by w trakcie dzisiejszej sesji ogłosić przerwę podczas której Komisja 
Porządku Publicznego i Komunikacji wypracuje swoje stanowisko, a następnie omówi je Rada Miejska. 

Radny Michał Prokopczak – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji wnosi wiele uwag do projektu 
uchwały w sprawie regulaminu i uważa, że podczas krótkiej przerwy nie można wnieść tyle poprawek by 
Komisja to rozpatrzyła. Proponuje ogłoszenie sesji nadzwyczajnej w tym temacie, by regulamin był dobrze 
dopracowany.

Radny Janusz  Staniocha  –  w  kwestii  formalnej  chciał  poinformować,  że  nie  może  zebrać  posiedzenia 
Komisji  bez  uwzględnienia  zapisów regulaminu  Komisji,  które  przewiduje  trzydniowe  wyprzedzenie  w 
powiadomieniu radnych. O ile radni wyrażą wolę zwołania Komisji to ona może się odbyć, ale przy nie 
wyrażeniu takiej woli ma obawy czy posiedzenie będzie prawomocne.

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  zapytał  członków Komisji  Porządku Publicznego  i  Komunikacji  czy 
wyrażają zgodę na zwołanie posiedzenia Komisji w czasie przerwy obrad sesji.

Radny  Henryk  Zimoch  –  „uważam,  że  decyzja  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  z  dnia 
wczorajszego jest jednoznaczna, to co powiedział Przewodniczący Komisji jest przez nas podtrzymywane. 
Ja nie wyrażam zgody na prace nad regulaminem w dniu dzisiejszym, to jest zbyt poważna sprawa by na 
'kolanie' dyskutować nad tą uchwałą.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  propozycje  Burmistrza  Miasta  by do  porządku 
obrad  dzisiejszej  sesji  wprowadzić  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie 
Ścinawa z przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi.

Rada Miejska 19 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”
wprowadziła do porządku obrad w pkt. 4 „Podjęcie uchwał” projekt uchwały  w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Ścinawa z przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycje Burmistrza Miasta by z porządku obrad 
dzisiejszej  sesji  zdjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  pomocy  finansowej 
Województwu Dolnośląskiemu. 

Rada Miejska 17 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się od głosowania”
zdjęła z porządku obrad z pkt. 4 „Podjęcie uchwał” projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie pomocy finansowej Województwu Dolnośląskiemu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycje Przewodniczącego Komisji  Porządku 
Publicznego  i  Komunikacji  by  z  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  zdjąć  projekty  uchwał  :  w  sprawie 
regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz w sprawie 
ustalenia opłat cmentarnych.

Rada Miejska 11 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i  2 „wstrzymujących się od głosowania”
zdjęła  z  porządku  obrad  z  pkt.  4  „Podjęcie  uchwał”  projekty  uchwał  w  sprawie  regulaminu 
korzystania  z  cmentarzy  komunalnych  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda  oraz  w  sprawie 
ustalenia opłat cmentarnych.

Porządek obrad sesji :
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18 maja 
2010r. do dnia 14 czerwca 2010r. 
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010. 
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b) w sprawie przekazania dla Sudeckiego Oddziału Straży Granicznej im. Ziemi Kłodzkiej w Kłodzku 
darowizny rzeczowej. 

c) w sprawie przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną za czas 
służby ponadnormatywnej. 

d) w sprawie: zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej nieruchomości 
położonych na obszarze Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej oraz Noworudzkiego Parku 
Przemysłowego na terenie gminy miejskiej Nowa Ruda. 

e) zmieniająca Uchwałę Nr 233/XXX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 15 kwietnia 2009r. w 
sprawie Regulaminy wynagradzania nauczycieli w szkołach dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Miejska Nowa Ruda. 

f) zmieniająca Uchwałę Nr 114/XIV/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 grudnia 2003 r. w 
sprawie  zasad  gospodarowania  komunalnymi  lokalami  użytkowymi  w  Gminie  Miejskiej  Nowa 
Ruda.

g) zmieniająca Uchwałę Nr 15/II/02 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 grudnia 202r. w sprawie 
ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem 
piwa) przeznaczonych do spożycia  poza miejscem sprzedaży jak i  w miejscu sprzedaży oraz  w 
sprawie zasad usytuowania na terenie miasta Nowa Ruda miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych.

h) zmieniająca Uchwałę Nr  84/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24  września 2003 r. w 
sprawie  określenia  czasu  pracy  placówek  handlu  detalicznego,  zakładów  gastronomicznych  i 
zakładów usługowych dla ludności na terenie miasta Nowa Ruda.  

i) w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda,  w imieniu której działa Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej  w Nowej  Rudzie, do  realizacji  projektu  systemowego  w ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki na rok 2010, Priorytet VII-Promocja integracji społecznej, Działanie 
7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej – współfinansowanego ze środków EFS. 

j) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ścinawa z przeznaczeniem na usuwanie skutków 
powodzi.

5. Opinia Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia ...  w sprawie odstąpienia od przysługującego Gminie 
Miejskiej Nowa Ruda odszkodowania  za przejęte przez Województwo Dolnośląskie działki gruntu położone 
na terenie Miasta Nowa Ruda, w rejonie skrzyżowania ulic Kłodzkiej - Eugeniusza Kwiatkowskiego.  
6.Odpowiedzi na interpelacje.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XLIV sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  
przyjęła protokół z XLIV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan wraz z Burmistrzem Miasta Tomaszem Kilińskim wręczyli 
panu Janowi Wolanowi Akt Nadania tytułu „Zasłużony dla miasta Nowa Ruda”.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 18 maja 2010r. do dnia 14 czerwca 2010r.   (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  Sprawozdania 
Burmistrza z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18 maja do dnia 14 czerwca 
2010r.
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Radna  Irena  Caryk  -  prosi  o  rozwinięcie  tematu  zapisanego  w  pkt.  I  ppkt.  6  „Wypowiedzenie  umowy 
dzierżawy na dzierżawę cmentarzy komunalnych w Nowej Rudzie”.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  została  wypowiedziana  umowa  dzierżawy  na  cmentarze 
komunalne w mieście, te, które są w dyspozycji gminy.  Z końcem sierpnia upływa termin wypowiedzenia, 
od  września  cmentarze  będą  funkcjonować  w innej  strukturze  i  będą  administrowane  przez  wybranego 
administratora.  Dlatego  też  w  dzisiejszym  porządku  obrad  zostały  zaproponowane  projekty  uchwał 
dotyczące regulaminu korzystania z cmentarzy i cennika opłat. 

Radny Piotr Wróbel – czy udało się wyłonić inżyniera kontraktu odnośnie zadania pn. „Regionalne centrum 
Turystyki aktywnej” ?

Pan Roman Kaczmarek – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – trwa badanie ofert, w przeciągu 
tygodnia powinien zostać wyłoniony inżynier kontraktu. Wpłynęły dwie oferty. 

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  Sprawozdanie 
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18 maja 2010r. do dnia 
14 czerwca 2010r. 

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 18 maja 2010r. do dnia 14 czerwca 2010r. 

Ad. 4. Podjęcie pozostałych uchwał:

a)  w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w dniu dzisiejszym został rozdany nowy projekt uchwały, wprowadzono 
następujące zmiany:
− kwota 150tys  zł,  która miała być przeznaczona na pomoc dla Województwa Dolnośląskiego, została 

rozdysponowana w budżecie w inny sposób, mianowicie : 100tys zł jako „dotacja na zakup samochodu - 
autodrabiny  dla Państwowej Straży Pożarnej JRG w Nowej Rudzie”; 40tys zł na wydatki związane z 
promocją miasta tj.  konieczność promocji realizowanych projektów współfinansowanych ze środków 
UE  oraz  konferencja  miast  partnerskich  we  wrześniu;  10tys  na  wydatki  związane  z  wykonaniem 
remontu korytarzy w Przedszkolu Nr 1.

− Krajowe Biuro Wyborcze poinformowało o zwiększeniu dotacji celowej przekazanej z budżetu państwa 
na realizację zadań bieżących z zakresu administracji  rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 
ustawami,  o  kwotę  15.075zł  z  przeznaczeniem  na  wypłatę  zryczałtowanych  diet  dla  członków 
obwodowych komisji wyborczych w wyborach Prezydenta RP zarządzonych na dzień 20 czerwca br.

− zmniejszenie  rezerwy ogólnej  o  kwotę  15.000,-zł  z  przeznaczeniem środków na udzielenie  pomocy 
finansowej Gminie Ścinawa, która ucierpiała w wyniku tegorocznej powodzi.

− zmiana kwalifikacji w zadaniu „Termomodernizacja obiektów edukacyjnych Szkoły Podstawowej Nr 7  
oraz Gimnazjum Nr 1”.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Są 
przeznaczone środki na zatrudnienie animatora sportu na boisku wielofunkcyjnym przy Szkole Podstawowej 
Nr 2 – prosi o doprecyzowanie kwoty, okresu trwania i skąd taki etat się pojawił?

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – jest to kwota 3520,-zł i dotyczy ona czasu wakacyjnego, by boisko było 
używane przez dzieci i młodzież. 

Radny Piotr Wróbel – czy na innych boiskach w mieście tego typu pracownicy też zostali zatrudnieni na 
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okres wakacyjny?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – na wszystkich boiskach będą prowadzone zajęcia dla dzieci i 
młodzieży w okresie wakacyjnym tzn. obiekt przy MZS Nr 1, Gimnazjum Nr 2, Szkole Podstawowej Nr 2. 
Zaistniała potrzeba zwiększenia środków w Szkole Podstawowej Nr 2 gdyż jest to boisko nowe.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 380/XLV/10

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

b) w sprawie przekazania dla Sudeckiego Oddziału Straży Granicznej im. Ziemi Kłodzkiej w Kłodzku 
darowizny rzeczowej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie przekazania dla Sudeckiego Oddziału Straży Granicznej im. Ziemi Kłodzkiej w Kłodzku darowizny 
rzeczowej.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – Sudecki Oddział Straży Granicznej brał udział w tegorocznych 
Dniach Nowej Rudy,w związku z tym, iż nie ma możliwości jakiegokolwiek wynagrodzenia tego Oddziału 
poprzez  Miejski  Ośrodek  Kultury,  który  był  organizatorem Dni  Nowej  Rudy,  dyrektor  MOK  ustalił  z 
Komendantem  Oddziału  Straży  Granicznej,  iż  możliwe  jest  przekazanie  darowizny.  Ponadto  Sudecki 
Oddział Straży Granicznej będzie pełnił patrole z Policją na terenie miasta. By te uzgodnienia mogły być 
zrealizowane  niezbędna  jest  uchwała  Rady  i  podpisanie  przez  gminę  stosownego  porozumienia  z 
Komendantem Sudeckiego Oddziału Straży Granicznej,  by można  było  dokonać darowizny i  przekazać 
opony.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przekazania dla Sudeckiego Oddziału Straży Granicznej im. Ziemi Kłodzkiej w Kłodzku darowizny 
rzeczowej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 381/XLV/10

w sprawie   przekazania  dla  Sudeckiego  Oddziału  Straży  Granicznej  im.  Ziemi  Kłodzkiej  w  Kłodzku 
darowizny rzeczowej.

c) w sprawie przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną za czas 
służby ponadnormatywnej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  przekazania  Policji  środków finansowych  stanowiących rekompensatę  pieniężną  za  czas  służby 
ponadnormatywnej.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  Gmina  Miejska  Nowa Ruda  w budżecie  miasta  na  2010 r. 
zaplanowała  dofinansowanie  na  realizację  dodatkowych  zadań  z  zakresu  bezpieczeństwa  i  porządku 
publicznego na terenie miasta Nowa Ruda przez siły i środki będące w dyspozycji Komisariatu Policji w 
Nowej Rudzie. Jest  to  kwota  4  tys  zł.  Zwiększenie  sił  policyjnych  w  okresie  wynikające  z  zawartego 

Strona 5/17



porozumienia,  będzie  miało  wpływ  na  zwiększenie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie 
Miasta.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  Dofinansowanie  jest  nieduże,  ale  pożytek  wielki,  dodatkowe  patrole  sprawdziły  się  w  latach 
poprzednich a  w bieżącym roku do tych patroli  ma dołączyć także Straż Graniczna o czym wspomniał 
Burmistrz Miasta. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  przekazania  Policji  środków finansowych  stanowiących rekompensatę  pieniężną  za  czas  służby 
ponadnormatywnej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 382/XLV/10

w sprawie przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną za czas służby 
ponadnormatywnej.

d) w sprawie: zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej nieruchomości 
położonych na obszarze  Wałbrzyskiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  oraz Noworudzkiego Parku 
Przemysłowego na terenie gminy miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie: zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej nieruchomości położonych 
na obszarze Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej oraz Noworudzkiego Parku Przemysłowego na 
terenie gminy miejskiej Nowa Ruda.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – jest to jeden z kolejnych programów pomocy publicznej,w  tym 
przypadku pomocy regionalnej na obszarach WSSE oraz NPP. Jest to pomoc w podatku od nieruchomości, 
której wartość może przekraczać kwotę 200tys. euro. Wcześniej kiedy były przyjmowane programy pomocy 
publicznej  były wątpliwości  i  utrudnienia formalno-prawne dla  przyjęcia programów pomocy publicznej 
regionalnej czyli o wartości przekraczającej 200tys euro dlatego ten projekt uchwały pojawia się obecnie. 
Aktualnie nie ma przedsiębiorców na terenie WSSE lub NPP, którzy mogliby po taką pomoc sięgnąć, choć 
nie ma 100% pewności, bo dotyczyć to będzie inwestycji dużych, których wartość podatku w okresie 3 lat 
przekroczy kwotę 200tys euro.

Radny Piotr Wróbel – aktualnie przedsiębiorcy korzystają z programu pomocy w ramach de minimis, tą 
uchwałę  należy  traktować  jako  dodatkową  zachętę  dla  potencjalnych  dużych  inwestorów.  Komisja 
Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Janusz  Staniocha  –  prosi  o  wyjaśnienie  zapisów  w  paragrafie  4  pkt.  2  ppkt.  b)  „zestawienie 
dwuletnich kosztów wynagrodzenia brutto przed opodatkowaniem podatkiem dochodowym oraz opłaconych  
od tego wynagrodzenia obowiązkowych składek, w szczególności na ubezpieczenia społeczne, ponoszonych  
przez przedsiębiorcę od dnia zatrudnienia pracowników” - jeżeli inwestor zakończy inwestowanie w ciągu 
roku to jak się rozliczy skoro jest zapis dwuletni? Jak to rzutuje na tego typu rozliczenie ?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – jest  to jeden ze sposobów korzystania z pomocy publicznej, 
wynikające także z możliwości  jakie przedsiębiorcy na terenie WSSE czy NPP posiadają. Korzystanie z 
pomocy  publicznej  może  być  na  podstawie  kosztów  inwestycji  bądź  dwuletnich  kosztów  zatrudnienia 
pracowników w ramach nowo powstałych miejsc pracy.  Są to dwa warianty,  które przedsiębiorca może 
wybrać, wysokość pomocy publicznej określona zostanie dwuletnimi kosztami zatrudnienia pracowników na 
terenie obszarów objętych tą pomocą.
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Radny Henryk Zimoch – jakie są starania władz miasta by inwestorzy zainteresowali się naszymi terenami? 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – wszystkie nieruchomości (hale przemysłowe) na terenie NPP 
zostały wynajęte. Nie ma powierzchni wolnych na terenie NPP w postaci hal produkcyjnych. W trakcie jest 
przygotowywana procedura dla uzyskania zezwolenia na działalność w WSSE dla działki tzw. byłego placu 
drzewnego,  więc  prawdopodobnie  w  najbliższym  czasie  takie  zezwolenie  zostanie  wydane.  Trwa 
przygotowanie kolejnych terenów inwestycyjnych w WSSE : 
− jednego kompleksu przy ul. Spacerowej, które niebawem powinno się zakończyć i będzie nieruchomość 

kompletnie przygotowana do oferowania;
− w  bieżącym  roku  rozpocznie  się  przygotowywanie  ostatniego  kompleksu  na  terenie  WSSE  tj. 

makroniwelacja terenu, przełożenie sieci średniego napięcia, wykonanie wjazdu na kompleks przy ul. 
Słupieckiej.

W tym roku  pojawili  się  nowi  przedsiębiorcy,  prowadzone  są  działania  zmierzające  do  przygotowania 
kolejnych nieruchomości dla oferowania i zagospodarowania przez przedsiębiorców. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie: zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej nieruchomości położonych 
na obszarze Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej oraz Noworudzkiego Parku Przemysłowego na 
terenie gminy miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 383/XLV/10

w  sprawie:  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  w  ramach  pomocy  regionalnej  nieruchomości  
położonych  na  obszarze  Wałbrzyskiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  oraz  Noworudzkiego  Parku 
Przemysłowego na terenie gminy miejskiej Nowa Ruda.

e) zmieniająca Uchwałę Nr 233/XXX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 15 kwietnia 2009r. w 
sprawie Regulaminy wynagradzania nauczycieli w szkołach dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Miejska Nowa Ruda.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego Uchwałę  Nr  233/XXX/09 Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie z dnia 15 kwietnia 2009r.  w 
sprawie Regulaminy wynagradzania nauczycieli w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Miejska Nowa Ruda.

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury Społecznej  -  w związku  z  z  przygotowywaniem 
wniosku  aplikacyjnego,  do  projektu  systemowego  w  zakresie  indywidualizacji  procesu  nauczania  i 
wychowania  uczniów klas  I-III  szkół  podstawowych,  realizowanego przez  gminę,  w ramach Programu 
Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  w  okresie  lat  2010  –  2013  i  koniecznością  wynagradzania  nauczycieli 
biorących  udział  w  projekcie  przez  dyrektorów  szkół,  zaszła  potrzeba  stworzenia  mechanizmu 
umożliwiającego wypłacanie takich wynagrodzeń. Wartość środków przewidzianych do pozyskania przez 
gminę  szacowana jest  na  kwotę  223 000 zł.  Środki  przeznaczane będą w okresie  trzech semestrów,  na 
realizację zajęć dodatkowych w klasach I – III szkół podstawowych związanych z dysleksją, dyskalkulacją, 
logopedią,  gimnastyką  korekcyjną,  zajęciami  terapeutycznymi  i  rozwijającymi  zainteresowania  uczniów 
szczególnie  uzdolnionych.  W  dniu  14  czerwca  br.  został  uzgodniony  ze  Związkami  Zawodowymi 
działającymi w ramach struktury oświaty na terenie miasta. 

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Pani Krystyna Błotnicka – Prezes Zarządu oddziału ZNP Nowa Ruda – wyraziła swoją opinię w tej sprawie. 
Przybyła na sesję, gdyż została poinformowana o ewentualnej zmianie zapisów w projekcie uchwały w dniu 
dzisiejszym ale Komisja ustaliła iż przedstawiony projekt uchwały jest właściwy.
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Radny Janusz Staniocha - miał uwagi do projektu uchwały, które przekazał do Komisji Spraw Społecznych.. 
Komisja w dniu dzisiejszym nie wniosła zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały.

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr 233/XXX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie 
Regulaminy wynagradzania nauczycieli w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska 
Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 384/XLV/10

zmieniającą Uchwałę Nr 233/XXX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie 
Regulaminy  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  
Miejska Nowa Ruda.

f)  zmieniająca Uchwałę Nr 114/XIV/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 grudnia 2003 r. w 
sprawie zasad gospodarowania komunalnymi lokalami użytkowymi w Gminie Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego Uchwałę  Nr  114/XIV/03 Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia  10  grudnia  2003 r.  w 
sprawie zasad gospodarowania komunalnymi lokalami użytkowymi w Gminie Miejskiej Nowa Ruda.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – zaproponowane zmiany mają na celu zapewnienie 
prawidłowego gospodarowania lokalami użytkowymi. Wprowadzenie możliwości zawarcia umowy najmu 
lokalu użytkowego w drodze bezprzetargowej przyspieszy procesy zagospodarowania pustostanów, a tym 
samym zmniejszy zjawisko ich degradacji. Celem zapewnienia gminie większej kontroli nad komunalnymi 
lokalami użytkowymi zaszła konieczność doprecyzowania zapisów dotyczących ich podnajmu. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Janusz Staniocha – w paragrafie 1 pkt. 1 jest zapis mówiący o  „Oddanie w najem wolnych lokali  
użytkowych  następuje  w  drodze  przetargu  polegającego  na  licytowaniu  stawek  czynszu  za  1  m  kw.  
powierzchni  użytkowej,  z  zastrzeżeniem  ust.  6” a  ust.  6  brzmi  „W drodze  bezprzetargowej  mogą  być  
wynajmowane  lokale  użytkowe  na  okres  do  trzech  lat  wg  stawki  czynszu  określonej  w  zarządzeniu  
Burmistrza Miasta Nowa Ruda” -  czy droga bezprzetargowa następuje dopiero po przetargach, które nie 
doszły do skutku czy są wybrane lokale do drogi bezprzetargowej?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – ustawa o gospodarce nieruchomościami pozwala 
określić tryb bezprzetargowy, czyli do 3 lat można zawierać umowę bez przetargu. 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr 114/XIV/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 grudnia 2003 r. w sprawie 
zasad gospodarowania komunalnymi lokalami użytkowymi w Gminie Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 385/XLV/10

zmieniającą Uchwałę Nr 114/XIV/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 grudnia 2003 r. w sprawie 
zasad gospodarowania komunalnymi lokalami użytkowymi w Gminie Miejskiej Nowa Ruda.

przerwa
po przerwie. Obrady sesji opuścił radny Michał Prokopczak.
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g) zmieniająca Uchwałę Nr 15/II/02 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 5 grudnia 202r. w sprawie 
ustalenia  liczby  punktów sprzedaży  napojów zawierających  powyżej  4,5% alkoholu  (z  wyjątkiem 
piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży oraz w sprawie 
zasad  usytuowania  na  terenie  miasta  Nowa  Ruda  miejsc  sprzedaży  i  podawania  napojów 
alkoholowych.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego Uchwałę Nr 15/II/02 Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie z dnia 5 grudnia 202r.  w sprawie 
ustalenia  liczby punktów sprzedaży napojów zawierających  powyżej  4,5% alkoholu (z  wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i  w miejscu sprzedaży oraz w sprawie zasad 
usytuowania na terenie miasta Nowa Ruda miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  O  przedstawienie  projektu  uchwały  prosi  radnego  Arkadiusza  Michalskiego,  który  projekt 
opracował.

Radny  Arkadiusz  Michalski  –  ustawodawca  tworząc  w  1982r.  ustawę  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 14 wskazał miejsca, w których zabrania się sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych : 
− na terenie szkół oraz innych zakładów i placówek oświatowo-wychowawczych, opiekuńczych i domów 

studenckich,
− na terenie zakładów pracy oraz miejsc zbiorowego żywienia pracowników,
− w miejscach i w czasie masowych zgromadzeń,
− w środkach i obiektach komunikacji publicznej,
oraz zabrania się spożywania napojów alkoholowych na ulicach, placach i parkach. W dzisiejszych czasach 
katalog  miejsc  zakazujących  spożywanie  alkoholu  jest  niepełny,  nie  wyczerpuje  wszystkich  wymogów 
bezpieczeństwa  i  porządku  jakie  oczekiwaliby  mieszkańcy.  Kilkunastoletnie  doświadczenie  w  ściganiu 
sprawców wykroczeń oraz liczne uwagi radnych oraz mieszkańców odnośnie miejsc na których spożywa się 
alkohol są przyczyną powstania powyższego projektu uchwały w którym rozszerzony został katalog miejsc 
zabronionych do spożywania alkoholu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – czy na mocy tego projektu uchwały można w sklepie 
spożywczym wypić piwo „Karmi” ?

Radny Arkadiusz Michalski – uchwała mówi o alkoholach procentowych.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – piwo to ma 0,5% alkoholu. W jednym sklepie można je 
wypić a w innym nie.

Radny Arkadiusz Michalski – nie każdy sklep ma możliwość sprzedaży alkoholu do konsumpcji na miejscu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan –  jest to problem, przepisy nie są ujednolicone. Jedni 
podchodzą do tego iż jest to piwo a drudzy że jest to 0,5% alkoholu. Projekt uchwały mówi wyraźnie o 
alkoholu powyżej 4,5%. Jest to różnie interpretowane dlatego padło pytanie czy jest to możliwe i na jakich 
zasadach. 

Radny Arkadiusz Michalski – piwo „Karmi”  może być spożywane w sklepie, a przepisy musi odnaleźć w 
ustawie. 

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – „moja opinia jest  formalno-prawna pod względem podjęcia 
uchwały, nie analizowałem kwestii procentowej wysokości alkoholu. W tym momencie nie jestem w stanie 
udzielić opinii.”
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Radny Bogusław Frącek – a w przypadku gdy stacja benzynowa posiada parking wewnątrz swojej stacji - 
tutaj jest zapis, iż zabrania się sprzedaży alkoholu na parkingach. Bywa tak, że na stacjach jest wydzielone 
miejsce do parkowania na których wolno sprzedawać alkohol. 

Radny Arkadiusz Michalski – na parkingach nie prowadzi się sprzedaży alkoholu, odbywa się to wyłącznie 
za zgodą Burmistrza na podstawie wydanego zezwolenia. 

Radny Janusz Staniocha – jeżeli parking udostępniony jest dla wszystkich to jest miejscem publicznym, nie 
jest to teren prywatny.

Radny Tomasz Kuczaj – a co ze stadionem sportowym podczas Dni Nowej Rudy? Czy będzie można pić tam 
alkohol czy nie?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – ten kto sprzedaje alkohol podczas Dni Nowej Rudy ma na to 
zezwolenie.

Radny  Arkadiusz  Michalski  –  spożywanie  alkoholu  podczas  trwania  imprez  masowych  regulują  inne 
przepisy tj. ustawa o imprezach masowych. Burmistrz może zezwolić na sprzedaż alkoholu podczas trwania 
takich imprez oznaczając konkretnie wydzielone miejsca do sprzedaży i spożywania alkoholu. 

Radny Bogusław Frącek – stacja benzynowa jest  to pewien obszar objęty zezwoleniem na prowadzenie 
działalności a parking może być objęty terenem stacji benzynowej. Prosi o wypowiedź radcę prawnego.

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – nie jest w stanie dziś rozwiać tych wątpliwości.

Obrady sesji opuścił radny Piotr Wróbel.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – ma wątpliwości do pkt. 6 bo jest zapis dotyczący 
zakazu sprzedaży w pomieszczeniach wspólnych budynków wielorodzinnych oraz na posesjach budynków 
wielorodzinnych  z  wyłączeniem posesji  i  budynków  prywatnych  a  co  w  przypadku  gdy budynek  jest 
komunalny z ogrodem i ktoś chce tam wypić wino to nie wolno? Czy wspólnota mieszkaniowa jest tym 
objęta czy nie? 

Radny Arkadiusz  Michalski  –  zapis  ten  różni  się  od zapisu pierwotnego,  został  zmieniony przez  organ 
nadzorujący. Ideą była nie sprzedaż a zakaz spożywania alkoholu na podwórkach, w bramach budynków 
wielorodzinnych jak i wspólnot. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – jest mowa o zakazie sprzedaży i spożywania alkoholu na 
szlakach  turystycznych.  Szlak  turystyczny  prowadzi  przez  Słupiec  i  tam  znajduje  się  kilka  punktów 
sprzedaży alkoholu

Radny Arkadiusz Michalski – konkretnie chodziło o zakaz spożywania alkoholu na szlaku. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  -  Andrzej  Behan  -  ma  wątpliwości  dotyczące  tego  projektu  uchwały, 
wnioskuje o jego zdjęcie z porządku obrad, ponieważ jest on niedopracowany. Sama idea jest słuszna ale 
należy to dopracować.

Radny Arkadiusz Michalski – można ten projekt uchwały wycofać, będzie zabiegał o to, by na kolejną sesję 
wprowadzić oryginalny projekt uchwały, który przygotował.

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  swój  wniosek o zdjęcie  z  porządku obrad sesji 
projektu uchwały.
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Rada Miejska 17 głosami „za”
zdjęła z porządku obrad projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr 15/II/02 Rady Miejskiej w Nowej 
Rudzie z dnia 5 grudnia 202r. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających 
powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i 
w  miejscu  sprzedaży  oraz  w  sprawie  zasad  usytuowania  na  terenie  miasta  Nowa  Ruda  miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.

h) zmieniająca Uchwałę Nr  84/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24  września 2003 r. w 
sprawie określenia czasu pracy placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów 
usługowych dla ludności na terenie miasta Nowa Ruda.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego Uchwałę Nr  84/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24  września 2003 r. w sprawie 
określenia czasu pracy placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych 
dla ludności na terenie miasta Nowa Ruda.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – inicjatywa dokonania zmiany w uchwale wyszła od Komisji 
Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  dlatego  prosi  Przewodniczącego  o  jej  przedstawienie.  Proponuje 
wprowadzenie poprawki w paragrafie 1 ust.  1,  by zapis „wśród mieszkańców” zastąpić zapisem  „wśród 
właścicieli”.

Powrócił radny Piotr Wróbel.

Radny Janusz Staniocha – uwaga jest słuszna, powinien być zapis „wśród właścicieli”. W uchwale był zapis, 
iż  „w  przypadku  usytuowania  placówki  lub  zakładu  w  budynku  mieszkalnym  uzyska  pisemną  zgodę 
lokatorów” w wielu przypadkach blokowało to działalność gospodarczą prowadzoną przez różne podmioty. 
W konsekwencji to i tak Burmistrz wydawał zgodę a Komisja, Straż Miejska, Policja oraz właściciele są 
tylko  jednym  z  czynników  opiniujących.  Zdarzało  się,  że  bez  merytorycznego  uzasadnienia  lokatorzy 
wydawali negatywną opinię blokując działalność gospodarczą. Dodano również zapis mówiący, iż  zgoda 
może być wydana na okres próbny od 3 do 6 miesięcy zdarza się, że nie mamy rozeznania nt. działalności 
lokali które po raz pierwszy dostają zezwolenie dlatego proponujemy zapis o wydawanie zgody na okres 
próbny a dopiero później będzie wydawana zgoda na stałe.

Powrócił radny Michał Prokopczak

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – chciałby zmodyfikować zgłoszoną poprawkę tj. w paragrafie 2 
ust. 1 pkt 2 otrzyma brzmienie  „w przypadku usytuowania placówki lub zakładu w budynku mieszkalnym,  
uzyska pisemną opinię właścicieli, która musi być potwierdzona przez zarządcę lub administratora budynku i  
sporządzona w formie protokołu z przeprowadzonej wizji lokalnej wśród właścicieli.” 

Radny Janusz Staniocha – poprawki są słuszne, ale powinny być zgłoszone wcześniej.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  zgłoszoną  przez 
Burmistrza  Miasta  do  §  1  ust.  1  pkt.  2  „w  przypadku  usytuowania  placówki  lub  zakładu  w  budynku 
mieszkalnym,  uzyska  pisemną  opinię  właścicieli,  która  musi  być  potwierdzona  przez  zarządcę  lub  
administratora  budynku  i  sporządzona  w  formie  protokołu  z  przeprowadzonej  wizji  lokalnej  wśród 
właścicieli.”

Rada Miejska 17 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr  84/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24  września 2003 r. w sprawie 
określenia czasu pracy placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych 
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dla ludności na terenie miasta Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” podjęła:

Uchwałę nr 386/XLV/10

zmieniającą Uchwałę Nr  84/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24  września 2003 r. w sprawie  
określenia  czasu  pracy  placówek  handlu  detalicznego,  zakładów  gastronomicznych  i  zakładów 
usługowych dla ludności na terenie miasta Nowa Ruda.

i)  w  sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda,  w imieniu której działa Miejski Ośrodek 
Pomocy  Społecznej  w  Nowej  Rudzie,  do  realizacji  projektu  systemowego  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki na rok 2010, Priorytet VII-Promocja integracji społecznej, Działanie 7.1 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji przez ośrodki pomocy społecznej – współfinansowanego ze środków EFS. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie przystąpienia  Gminy Miejskiej  Nowa Ruda,   w imieniu której  działa  Miejski  Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Nowej Rudzie, do realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki na rok 2010, Priorytet VII-Promocja integracji społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej – współfinansowanego ze środków EFS. 

Pani Anna Frankowska –  Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej - Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Nowej Rudzie realizuje projekt systemowy  „Od bierności do aktywności” od 2008r., będzie 
on trwał do 2013 roku. Uczestnikami projektu są osoby bezrobotne, poszukujące pracy lub nie pozostające w 
zatrudnieniu  w  wieku  aktywności  zawodowej,  zagrożone  wykluczeniem  społecznym,  korzystające  ze 
świadczeń z pomocy społecznej do aktywnego powrotu do życia społecznego i zawodowego oraz nabycie 
umiejętności  przeciwdziałania  problemom  wychowawczym,  uzależnieniom  i  przemocy,  wykształcenie 
postaw cechujących się otwartą i skuteczną komunikacją w rodzinie. Celem projektu jest wzrost aktywności 
społecznej  i  zawodowej.  Wymogiem  formalnym,  by  korzystać  ze  środków  Europejskiego  Funduszu 
Społecznego jest zabezpieczenie wkładu własnego w wysokości 10,5 % od przyznanej kwoty, tj. 25.012,04 
zł.  Środki  finansowe  z  wkładu  własnego  Gminy będą  przeznaczone  na  zasiłki  i  pomoc  w  naturze  dla 
klientów  objętych  projektem  -  beneficjentów  ostatecznych.  Wydzielenie  wkładu  własnego  Gminy  nie 
powoduje zwiększenia budżetu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie w bieżącym roku. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Na 
czym będą polegały szkolenia zawodowe?

Pani  Anna  Frankowska  –  Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  –  są  to  konkretne  kursy 
zawodowe.  Po  zbadaniu  predyspozycji  uczestników MOPS  stara  się  organizować  kursy  zawodowe.  W 
ubiegłym  roku  przeprowadzano  kursy  :  opieka  nad  osobami  starszymi,  opieka  nad  dziećmi  wraz  z 
podstawowymi zasadami higieny, magazynier wraz z obsługą kas fiskalnych

Radna Irena Caryk – udzielenie pomocy ze strony miasta jest niezbędne, ale prosi o informacje ile osób 
skorzystało z projektu, jak to się przedkłada na zatrudnienie tych osób po zrealizowaniu projektu. Jakie są 
rezultaty tego projektu dla naszej społeczności lokalnej? 

Pani  Anna  Frankowska  –  Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  –  w  2008  roku  projekt 
ukończyło 28 osób, w ubiegłym roku 26 osób. Część osób podejmuje zatrudnienie, wprawdzie są to krótkie 
okresy czasu np. w ramach robót publicznych czy też staż. Są to osoby,  które niejednokrotnie nigdy nie 
pracowały ale podejmują kroki by to zatrudnienie otrzymać. Dotyczy to ok. 30% osób, zdarzyło się że w 
trakcie roku 2 osoby podjęły zatrudnienie, więc była konieczność doboru osób z listy rezerwowej. Skupiono 
się  głównie  na  nabyciu  umiejętności  społecznej  m.in.  obserwując  zaburzenia  w  sprawowaniu  władzy 
rodzicielskiej skupiono się na problemach opiekuńczo-wychowawczych jakie mają rodzice z dziećmi. 
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia  Gminy Miejskiej  Nowa Ruda,   w imieniu której  działa  Miejski  Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Nowej Rudzie, do realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki na rok 2010, Priorytet VII-Promocja integracji społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej – współfinansowanego ze środków EFS. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 387/XLV/10

w  sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda,  w imieniu której działa Miejski Ośrodek Pomocy  
Społecznej  w  Nowej  Rudzie,  do  realizacji  projektu  systemowego  w  ramach  Programu  Operacyjnego  
Kapitał  Ludzki  na  rok  2010,  Priorytet  VII-Promocja  integracji  społecznej,  Działanie  7.1  Rozwój  i  
upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji  
przez ośrodki pomocy społecznej – współfinansowanego ze środków EFS.

j)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ścinawa z przeznaczeniem na usuwanie skutków 
powodzi.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ścinawa z przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi.

Pan Tomasz Kiliński   -  Burmistrz  Miasta  – „podjęcie uchwały umożliwi udzielenie pomocy finansowej 
gminie  Ścinawa.  Gminie,  która  ucierpiała  w  trakcie  tegorocznej  powodzi.  Uznaliśmy  za  słuszne 
zaproponowanie podjęcia takiej  uchwały i  wsparcie jednej  z gmin,  której  to nieszczęście dotyczy.  Takie 
wsparcie pomiędzy gminami naszym zdaniem jest słuszne do podjęcia.”

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Środki 
pochodzą z rezerwy budżetowej.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ścinawa z przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 388/XLV/10

w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Ścinawa  z  przeznaczeniem  na  usuwanie  skutków 
powodzi.

Ad.5.Opinia Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia ...  w sprawie odstąpienia od przysługującego 
Gminie Miejskiej  Nowa Ruda odszkodowania za przejęte przez Województwo Dolnośląskie działki 
gruntu położone na terenie Miasta Nowa Ruda, w rejonie skrzyżowania ulic Kłodzkiej - Eugeniusza 
Kwiatkowskiego.  

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  – zgodnie  z ustawą o szczególnych zasadach przygotowania i 
realizacji  inwestycji  w  zakresie  dróg  publicznych,  za  przejęte  działki  gruntu  gminie  przysługuje 
odszkodowanie,  jednakże  biorąc  pod  uwagę  duże  korzyści  dla  miasta,  jakie  przyniesie  przebudowa 
skrzyżowania ulic Kłodzkiej - Eugeniusza Kwiatkowskiego oraz fakt, iż inwestycja jest współfinansowana 
przez Gminę Miejską Nowa Ruda, uznano za zasadne, aby odstąpić od prawa dochodzenia odszkodowania 
za w/w nieruchomości

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa wydała pozytywną opinię.
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Radny Michał  Prokopczak – czy zostało podpisane porozumienie  pomiędzy Urzędem a Województwem 
Dolnośląskim?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – zostało podpisane porozumienie dotyczące udzielenia pomocy 
finansowej dla Województwa Dolnośląskiego w kwocie 200tys zł, zgodnie z uchwałami Rady Miejskiej.

Radny Michał Prokopczak – czy takie porozumienie podpisała Kopalnia Surowców Skalnych „Bartnica”?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  nie  zostało  jeszcze  podpisane  porozumienie  pomiędzy 
Województwem Dolnośląskim a KSS „Bartnica”. Projekt porozumienia jest  w trakcie opiniowanie przez 
służby województwa, ma nadzieję, że  w najbliższym czasie zostanie ono podpisane.

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła  Opinię  w  sprawie  odstąpienia  od  przysługującego  Gminie  Miejskiej  Nowa  Ruda 
odszkodowania  za  przejęte  przez  Województwo  Dolnośląskie  działki  gruntu  położone  na  terenie 
Miasta Nowa Ruda, w rejonie skrzyżowania ulic Kłodzkiej - Eugeniusza Kwiatkowskiego.  

Ad. 6.Odpowiedzi na interpelacje.

Radna Irena Caryk – otrzymała pismo mieszkańców ul. Akacjowej dotyczące prośby o wycinkę topoli. W 
odpowiedzi  na swoją interpelację dot.  wycinki  topoli  uzyskała informację,  że na cmentarzu zostaną one 
wycięte do grudnia 2012r. Czy nie można byłoby tego przyspieszyć?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – dziś wspominał o strukturze czy formie zarządzania cmentarzami 
komunalnymi iż do końca sierpnia br. jest to obowiązek dzierżawcy, który deklarował że będzie sukcesywnie 
wycinką topoli się zajmował. Od września gmina, jako właściciel administrujący cmentarzami, będzie mogła 
dokonać takiej wycinki samodzielnie.

Radny Janusz Staniocha – dziękuje za otrzymaną odpowiedź na interpelacje dot. odwodnienia ul. Orkana. 
Chciałby wiedzieć kiedy takie prace zostaną wykonane. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – w budżecie gminy na br. nie ma środków na odwodnienie ul. 
Orkana dlatego nie został podany konkretny termin realizacji.

Ad. 7. Interpelacje radnych.

Radny Tomasz Kuczaj  – brak znaku ograniczenia prędkości  (przy domu weselnym „Basia”  w kierunku 
osiedla ul.  Sztygarska) i  słabo oświetlone, mało widoczne, przejście dla pieszych na ul.  Kłodzkiej  z os. 
Wojska Polskiego co stwarza duże zagrożenie dla uczęszczających tą ulicą mieszkańców, którzy udają się na 
basen bądź halę sportową.

Radna Halina Gajcy – złożyła interpelację na piśmie dot. osuwającej się ziemi do kanalizacji deszczowej ul. 
gen. W . Andersa.

Radna Regina Wałęsa – prosi o wystosowanie pisma do właściciela terenu przy skrzyżowaniu ulic Kłodzkiej 
z Radkowską o uporządkowanie zieleni niskiej i wysokiej, a w szczególności tej rosnącej przy rzece.

Radny Janusz Staniocha – złożył interpelację na piśmie dot. wykonanie podłączenia do kanalizacji budynku 
przy ul. Świdnickiej.

Radny Henryk  Zimoch  –  ponawia  swoją  interpelację  odnośnie  pilnej  potrzeby budowy oświetlenia  ul. 
Jawornik.
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Radna Irena Caryk – prosi o wystosowanie pisma do Starostwa Powiatowego w Kłodzku o uporządkowanie 
zieleni wzdłuż potoku Dzik (przy posesji ul. Radkowska 39).

Ad. 8. Zapytania radnych. 

Radny Henryk Zimoch – jak przebiegają prace związane z otwarciem przychodni w Drogosławiu? Szkoła 
Podstawowa Nr 5 przenosi  się do budynku przy ul.  Kopernika czy w związku z tym władze miasta są 
zainteresowane budynkiem po SP 5 np. by przeznaczyć go na lokale mieszkalne. Informuje, że przy drodze 
381 (wzdłuż stawów do stacji paliw Orlen) zalega stary asfalt pozostały po remontach cząstkowych dróg.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  odnośnie  przychodni  w Drogosławiu  -  aktualnie  trwa  etap 
projektowania,  końcem czerwca  lub  początkiem lipca  powinna  być  gotowa  dokumentacja  na  adaptację 
budynku dla nowej przychodni.  Budynek w którym mieści się Szkoła Specjalna jest  własnością powiatu 
kłodzkiego.  Z tego co wie była mowa o możliwości  zbycia tej  nieruchomości  przez powiat  kłodzki,  po 
analizie możliwości zaadoptowania na lokale mieszkalne będzie można wystąpić do powiatu kłodzkiego o 
darowiznę tej nieruchomości dla gminy na cele mieszkaniowe.

Radny Arkadiusz Michalski – wskazuje bezzasadność postawienia znaku „zakaz skrętu w lewo” przy sklepie 
Biedronka  przy ul.  Słupieckiej.  Prosi  o  wystąpienie  do  DSDiK o  zdjęcie  tego  znaku bądź  wydzielenie 
lewoskrętu. 

Radny Jerzy Pulit – podczas trwania Dni Nowej Rudy, w sobotę, były pobierane pieniądze na bilet wstępu 
dlaczego nie było to ewidencjonowane w kasie fiskalnej ? Jaka była to kwota ?

Pan Witold  Gajda – Miejski Ośrodek Kultury – sprzedawane bilety były zafiskalizowane, były wciągnięte w 
ewidencję kasową MOK. Sprzedano 7202 bilety  za kwotę 5 zł każdy. Fiskalizacja nastąpiła po fakcie tj. po 
sprzedaży biletów,w tym samym dniu. 

Radny Zbigniew Radgowski – prosi o przedstawienie radnym harmonogramu inwestycji wykonywanej w 
noworudzkim rynku, by można było informować mieszkańców o etapach prowadzonych prac. Jak wygląda 
realizacja innych inwestycji w mieście tj. CTS oraz skrzyżowanie w Słupcu.

Pan Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  szczegółowy harmonogram rzeczowo-finansowy z  realizacji 
zadania  dot.  rewitalizacji  rynku  jest  w  trakcie  przygotowywania.  Z  właścicielami,  najemcami  lokali 
użytkowych  prowadzących  działalność  w  Rynku  odbyło  się  spotkanie,  zostali  oni  poinformowani  o 
uciążliwościach jakie wystąpią w trakcie realizacji  tego projektu.  Termin zakończenia robót w Rynku to 
wrzesień 2011r. Odnośnie obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 to jest ogłoszony przetarg na realizację 
projektu Regionalnego Centrum Turystyki Aktywnej. 

Radny Jerzy Pulit – kiedy zostaną usunięte usterki na ul. Wiejskiej?

Pan Roman Kaczmarek  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury i  Inwestycji  –  uzyskał  informację,  że  usterki 
zgłaszane  podczas  odbioru  prac  na  ul.  Wiejskiej  były  zrobione.  Sprawdzi  ponownie  czy  zostały  one 
wykonane.

Ad. 9. Sprawy różne.

Pani  Mariola  Karczewska – „w imieniu  spółki  Ekoferie,  która  kupiła  od  Gminy Miejskiej  Nowa Ruda 
Ośrodek Wypoczynkowy „Fregata” w Ściborzu chciałam wygłosić oświadczenie, po którym oczekujemy od 
radnych  pytań  na  które  postaramy  się  odpowiedzieć  w  miarę  możliwości,  ponieważ  toczą  się  dwa 
postępowania sądowe więc nie wszystkie informacje będziemy mogli przedstawić. Pan Grzegorz Szałęga 
przedstawi radnym oświadczenie w wersji wydrukowanej wraz z dwoma załącznikami w postaci klauzuli 
wykonalności wydanej przez sąd w Kłodzku oraz oświadczenie o odstąpieniu od umowy Zarządu Spółki.” 
Odczytała oświadczenie spółki,  zgodnie z  załącznikiem nr 3 do protokołu.  „Jeżeli radni mają pytania do 
spółki to postaramy się odpowiedzieć.”
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Przewodniczący Rady Miejskiej – zgodnie z prawem zostanie wysłuchana druga strona.

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – „na wstępie chciał zaznaczyć, że sesja Rady Miejskiej nie jest 
miejscem rozstrzygania sporów procesowych i kwestii zarzutów, które będą rozstrzygane przez sąd. By nie 
pozostawić  państwa  w przeświadczeniu,  że  jest  wszystko  źle  i  Burmistrz  na  nic  nie  reaguje  odczytam 
odpowiedź na pozew, który został  skierowany do sądu i  który jest  jednoznacznym stanowiskiem gminy. 
Gmina odpowiada na wszystkie pisma, które były kierowane przez stronę powodową. Na ostatnie pismo, 
które było kierowane, że spółka odstępuje w trybie art. k.c. od złożenia oświadczenia woli została złożona 
odpowiedź  11  grudnia  2009r.  jednakże  nieodebrana  przez  nikogo  na  adresie  spółki.  Odebrana  przez 
niejakiego p.  Ryszarda Rocha,  nie wiem bo jest  zamazane,  następnie jest  skreślone i  mylnie  podpisane. 
Także nie można powiedzieć że Gmina nie reagowała i nie odpowiadała. Na wszystkie zarzuty cały czas 
były pisma, odpowiedzi. Odczytam odpowiedź na pozew, które wszystkie kwestie zarzutów kierowanych do 
gminy  są  rozstrzygnięte.  Wniosek  jest  o  oddalenie  powództwa  w  całości.”  Odczytał  uzasadnienie  do 
wniosku.  „Jeszcze raz chcę podkreślić,  że każde pismo,  które było kierowane przez spółkę Ekoferie do 
Gminy  nie  pozostawało  bez  reakcji,  na  każde  pismo  była  odpowiedź,  czasami  nieodbierana.  Gdy 
występował pełnomocnik i  było wysyłane z kancelarii  to była odbierana, jeżeli  występowali członkowie 
Zarządu i był podany adres spółki w Paczkowie to tam najczęściej pisma nie były odbierane, ale nie z winy 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda.”  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – „zostały przedstawione dwa stanowiska w sprawie tj. ze 
strony spółki i miasta, proponuje by nie czynić w dniu dzisiejszym dyskusji w tym temacie ponieważ Rada 
Miejska nie jest w stanie rozsądzić sporu. Sprawa jest złożona w sądzie i rozstrzygnie ją niezawisły sąd, 
myśli że zrobi to sprawiedliwie.”

Pan Grzegorz Szałęga – „nie wiem czy państwo dostaliście do ręki klauzulę wykonalności na część działki, 
która  jest  położona  na terenie  RZGW i  budowli  tam położonych.  Klauzula  wykonalności  jest  z  dnia  5 
października 2009r. która mówi jednoznacznie, że Gmina Miejska powinna oddać wszystkie obiekty, które 
są postawione na działce 1327/1. To po pierwsze. Po drugie to wszystkie sprawy, które pan przed chwilą 
podnosił  są w sądzie na dzień dzisiejszy. My chcieliśmy poinformować Radę, nie oczekiwaliśmy w tym 
momencie jakiejkolwiek odpowiedzi w tej sprawie.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - „dobrze, tylko przy sporze zawsze należy wysłuchać 
dwóch stron.”

Pan  Krzysztof  Michalak  –  Radca  Prawny –  „nie  mogę  pozostawić  jednostronnie  Rady.  Jeżeli  państwo 
przychodzicie na sesję, przedstawiacie swoje stanowisko to ja jestem od tego żeby przedstawić stanowisko 
Gminy Miejskiej  Nowa  Ruda.  Odnośnie  tego  co  pan  teraz  powiedział  tj.  klauzuli  wykonalności  to  po 
pierwsze nie zostało to postanowienie o nadaniu klauzuli wykonalności doręczone, ponieważ państwo nie 
wszczęliście  postępowania  egzekucyjnego.  Jeżeli  tylko  zostanie  wszczęte  postępowanie  egzekucyjne  i 
zostanie  skutecznie  przez  komornika  doręczona  klauzula  wykonalności  my  natychmiast  ją  zaskarżymy. 
Natychmiast, ponieważ moim zdaniem, nie było podstaw do wydania tej klauzuli wykonalności, ponieważ w 
akcie notarialnym nigdzie gmina nie poddała się egzekucji w tym zakresie, w trybie art. 777 kp. W związku 
z tym moim zdaniem ta klauzula będzie podlegała uchyleniu.”

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – prosi o zaprzestanie dyskusji. „Ze swojej strony mogę 
powiedzieć,  że  jest  mi  bardzo  przykro,  że  doszło  do  takiej  sytuacji,  która  miała  na  celu  pomóc  sobie 
nawzajem a wyszło jak wyszło. Sąd niezawisły rozstrzygnie ten spór.”

Radna Irena Caryk – prosi o wydanie opinii czy też przyzwolenia, by na stronach internetowych Urzędu 
Miejskiego rzecznik prasowy umieścił podziękowanie od nas dla wszystkich urzędników, nauczycieli, którzy 
swoją pracą przyczynili się do zdobycia pieniędzy unijnych na projekty służące naszej lokalnej społeczności. 
Chociażby projekt realizowany przez Szkołę Podstawową Nr 2  „Jak dobrze mieć sąsiada”. „Wydaje mi się, 
że z naszej strony mógłby być taki gest wdzięczności, że robimy wszystko, by pieniądze unijne pozyskać.”
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Radny Arkadiusz Michalski  – dziękuje  za przesadzenie  drzew z Rynku do parku ale  by one mogły się 
zaklimatyzować należałoby je podlewać przez jakiś czas.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – drzewa przesadzała spółka, ponieważ w umowie 
miała zapis mówiący o wykonaniu takich prac. Rozumie, że w umowie była również mowa o podlewaniu. 
Wie, że zostały wykopane głębokie doły, został zabezpieczony system nawadniania, są rozsypane nawozy 
więc jest szansa że się przyjmą.

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  Andrzej  Behan –  informuje,  że  19  czerwca  br.  odbył  się  VII  Zjazd 
Absolwentów Liceum Ogólnokształcącego. Chciał w imieniu pani dyrektor podziękować radnym, którzy 
zasponsorowali tablicę zjazdową. Radni – absolwenci tego liceum oraz dołączył się Krzysztof Richter, który 
nie jest  absolwentem. Dziękuje za pomoc władz miasta w organizacji  zjazdu, za przekazanie materiałów 
promocyjnych.

Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XLV 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 
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